

Ordinært møde i menighedsrådet i Mørke Sogn
Onsdag den 5. april 2017 kl. 19-22
i Sognegården, v. Mørke Kirke

(ref: fra 5/4/2017)

Forhåndsafbud: Jesper Kristiansen, næstformand Jesper Berggren leder mødet i stedet

Tilstede: Jesper Berggren, Ken Rasmussen, Bitte Nielsen, Jeanette Bonde, Per Kvist, Ida-Marie Peitersen, Signe og Maria

Afbud:

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden uden bemærkninger
2. Siden sidst. Jesper informerede at DAP'en er vores eget ansvar, at få flyttet mails til de respektive mapper. Reklamer etc. kan ligge 2 mdr. hvorefter de bliver fjernet.
3. Forespørgsel fra byfest-udvalget ang. oprydning lørdag morgen kl.7:30-8:00 til kl.10:00 d.10/6. Jesper Berggren, Bitte og Jeanette er på rengøringsudvalget.
4. Projekter til menighedsrådet. Ken har haft en snak med Mette, provstisekretær, i Rønde, da han eksempelvis savnede tegninger til projekterne.
5. Velkomstmateriale. Ken havde tjekket på provstiets side, mht. Materiale til nye menighedsrådsmedlemmer. Der ligger dagsorden og generel information til de forskellige poster. Jesper B. Vil lave forskellige spørgsmål, som vi hver især skal svare på, og som Jesper B. Så vil indsamle, så der kan laves materiale til kommende menighedsrådsmedlemmer.
6. DAP-kursus 22. Maj. Bitte, Ida-Marie, Jesper B., Ken deltager. Jesper B. Spørger Jesper K. Jeanette deltager ikke pga. Zoneaktivitetsudvalgsmøde.
7. Dåbsgaver. Vi blev enige om at der skal købes nye børnebibler, som Maria får frie hænder til at vælge.
8. Gaver til konfirmander. Der var enighed om vi giver bogen "Den nye aftale" i hardback.
9. Varme i våbenhuset. Våbenhuset er ekstremt utæt, hvilket er et problem for den meget fine kiste, som står der ude. Vi havde oppe at vende, hvor den evt. skal placeres og hvad den evt. skal bruges til. Noget i forbindelse med den gamle bibel evt. så menigheden kan få glæde af begge?

Ordinært møde i menighedsrådet i Mørke Sogn
Onsdag den 5. april 2017 kl. 19-22
i Sognegården, v. Mørke Kirke

(ref: fra 5/4/2017)

10. Hylder til skolen. Maria skriver en mail til skolen ang. hylder, og om de kan lave dem. Er dette ikke en mulighed, spørger vi Verner, om han kan lave nogen, der kan sættes på radiatorerne.
11. Alterdug. Vi har en flot kniptet bort, men der mangler en overdug der passer, for at det kan fungere. Den vi har er for lille. Ida-Marie spørger Klokker om det er noget han kan lave.
12. Tagreuder over indgangsdøren skal der findes en løsning på, da vores meget fine og dyre dør tager skade. Jesper B. Vil opsøge og spørge en kyndig lakerer i Thorsager hvad der kan gøres ved døren.

13. Formandens orientering

* Mandag den 27 holdt Jesper og Gunner møde med orgelkonsulent/organist Per Rasmus Møller i kirken vdr. orglet. Projektet er klar, så der skal nu "bare" søges fondsmidler. Per Møller mener, at to fonde i første omgang er relevante. I første omgang søges fondsmidler hos den ene; Per Møller søger for os. Går den ikke skal formanden prøve den anden fond.

For så vidt det er muligt at forklare på skrift: det drejer sig om at give orglet mere "fylde" og "slagkraft". Der vil, såfremt vi kommer igennem med det, blive bygget et yderligere hus bag hvor organisten sidder med nogle flere piber, ligesom dele af det nuværende skal flyttes om og bygges lidt ud.

* Vdr. vores bygge-sager: der er sendt fuldmagter til arkitektfirmaet

Maria orienterede under orglet, at der skal bestilles en til at stemme det. Bitte vil sørge for at få det bestilt. Dette er noget der skal gøres en gang om året.

14. Præstens orientering.

Ideer til sommerfesten? Vinsmagning, kaffe og oblat konkurrencen? 24/5 rollespil ved kirken fra hele Syddjurs kommune, hvor der bliver liv og glade dage.

Vi blev enige om at dåbsklude skal sættes i værk i efteråret, hvor nørklerholdet kan stå for det.

Der udkommer en ny salmebog med 100 nye salmer, som er skrevet i et mere nutidigt sprog, som Maria gerne vil have på som punkt til næste gang.

P-vagt til konfirmationen d.7/5 – Jesper B. Tjekker om han har mulighed.

Børneposerne som er i kirkerne med bla. Farver skal tjekkes op. Jeanette vil stå for det.

Ordinært møde i menighedsrådet i Mørke Sogn
Onsdag den 5. april 2017 kl. 19-22
i Sognegården, v. Mørke Kirke

(ref: fra 5/4/2017)

Der er blevet målt radon 4 steder i præstegården, hvorfor der selvfølgelig skal gøres nogle tiltag. En af tagpladerne på præstegården er løs, Bitte og Per tager hånd om det. Maria ønsker, at der skal laves en lille folder, der omhandler regulativer over gravsteder.

15. Kirkeværgens orientering. Generelt vedligehold
16. Kassererens orientering. Generelt bogholderi.
17. Kontaktpersonens orientering. Vi blev enige om, at Vibeke kunne få 8 x lektioner i sangundervisning, som er hendes form for efteruddannelse.
18. Orientering fra kirkens personale
19. Orientering fra stående udvalg
20. Eventuelt (Forespørgsel på Petangue ved Kroflbanen). Vi spørger provstiet, hvem der ejer området. Vi tager derfor forespørgslen op på næste møde. Jesper B spørger provstiet.

Jeanette R. Børge Nielsen

Jesper B

Kim Rasmussen

Ulf
Marianne Bayon

Bitte S. Nielsen